
Michael Wolters felszólalása a BDSZ XXXIV. kongresszusán 
 

Kedves Ferenc, Kedves Ágazati Képviselők, Kedves Kollegák, Kolleganők! 

 

Szeretném átadni elnökünk, Michael Vassiliadisnak az üdvözletét. Szívesen eljött volna ő is, 

de pont ma van egy nagyon fontos konferencia megnyitója Németországban. 

Ugyanúgy, mint ti, mi is egy nagy tradícióval rendelkező szakszervezet vagyunk. Az 

emberiség történelmében a bányászat az egyik első ágazat. Az első gépek, amiket az ipari 

forradalomban építettek, azok a textilipar számára készített villamos árammal hajtott 

szövőszékek voltak. Én magam pedig a vegyiparból jövök. A saját ágazatomban az első 

szintetikus anyagok, amiket gyártottak, pont a textilipar számára készültek. Olyan 

szakszervezetek vagyunk tehát, amelyeknek hosszú és nagyon büszke múltja van, remek 

hagyományokkal a munkavállalók érdekében végzett munkával. Kemény harcok vannak 

mögöttünk, amelyek soha nem érnek véget, különösen akkor nem, amikor súlyos 

szerkezetátalakításokra kerül sor. Erőnknek legyünk tudatában, éljünk vele a jövőben. 

Mindezt fontos, hogy megjelenítsük a nemzeti és az európai vitában is. Ferenc említette 

bevezetőjében, hogy Vassiliadis kollega itt járt néhány évvel ezelőtt, amikor az volt a tét, 

hogy a szénbányászat jövőjét, szegmenseit hosszútávon biztosíthassuk. Sylvain pedig azt 

húzta alá, hogy az energiapolitika európai szinten is mennyire fontos. Egyet értünk 

természetesen abban is, hogy az éghajlatváltozás szempontjait figyelembe kell vennünk, de 

abban is egyetértünk, hogy nem szabad ennek a szempontnak minden egyebet alárendelni, 

hiszen a fenntarthatóságnak nem csak a környezetet kell jelentenie,a fenntarthatóság 

vonatkozzon az ágazat fenntarthatóságára s a munkavállalók szociális körülményeire is.  

Az energiatermelés átalakulásával kapcsolatban Németországban is jelentős a szembenállás, 

jelentős harcban állunk a németországi szövetségi kormányzattal és a különböző 

érdekkörökkel. A szakszervezet az IG BCE az IG METALL-al, az építőipari szakszervezettel 

és a vasutasok szakszervezetével pont ezen a napon indított el egy akciót e miatt. 

Megfizethető energiát és jó munkahelyeket követelünk. Része a követelésünknek az is, hogy 

az energiaellátás a szénerőművekre is perspektivikusan épüljön. Szeretnénk azt is elérni, hogy 

ha mégis felváltják a szénerőművek termelését, akkor azok, akik ebben az ágazatban 

dolgoznak, azok ne veszítsék el szociális alapjaikat, ne kerüljenek nyomorúságos helyzetbe. 

Mint látjátok nekünk is vannak nemzeti szinten, országos szintű súlyos harcaink. Michael 

Vassiliadis a mi elnökünk az IndustriAll-ban is vezető pozíciót tölt be és nagy elánnal 

napirenden tartja ezeket a kérdéseket európai szinten is.  

A mi elnökünk is kimondottan örül annak, hogy tudja a BDSZ mindig mellette áll.  

A XXXIV. kongresszusotokhoz sok sikert kívánok, megfelelő, jó vitát és sikeres választást.  

Jó szerencsét! 

 


